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2021-041 

 

Valg af ordstyrer 

Mogens er valgt til ordstyrer 

2021-042 Orientering om COVID-19 og skolen  

Sundhedsministeriet har meldt ud, at fra den 10. september 2021 kategoriseres COVID-19 
ikke længere som en samfundskritisk sygdom, men en alment farlig sygdom. 
Det nye er, at nære kontakter ikke behøver at blive hjemme. Børn, som bliver nære 
kontakter, kan i stedet for isolation, blive i skolen og i dagtilbud ved at blive testet hurtigst 
muligt (enten hurtigtest eller PCR-test) efterfulgt af PCR-test på 4. og 6. dagen efter sidste 
nære kontakt til den smittede person. 
Personer med 3 eller flere symptomer hjemsendes og testes med PCR. Symptomerne er:   

• Feber 

• Ondt i halsen 

• Hoste 

• Hovedpine 

• Lugtesans 

• Muskelømhed 
Det er Ledelsen, der ud fra de generelle retningslinjer vurderer, hvad der skal gøres i hver 
enkelt situation. 
Husk Sundhedsstyrelsens generelle råd som fortsat er: 
Bliv vaccineret, bliv hjemme og bliv testet, hvis du får symptomer, hold afstand, luft ud og 
skab gennemtræk, vask dine hænder tit eller brug håndsprit samt gør rent, særligt 
overflader som mange rører ved. 
 
Det Nære Sundhedsvæsen vil besøge afdeling Svallerup (elever fra afdeling Kathøj vil blive 
tilbudt transport til afdelings Svallerup). Her vil forældrene kunne møde op med deres børn 
fra 12-14 år og få dem vaccineret. Man vil også kunne give fuldmagt til, at deres barn må 
blive vaccineret. Tidspunkt vil blive udmeldt senere. 

2021-043 

 

Meddelelser fra,  
Formanden, Der blev holdt indlæg på forældremødet om bestyrelsesarbejdet og det 
kommende bestyrelsesvalg i år 2022. Marie har et ønske om at udtræde af bestyrelsen. På 
næste møde vælges ny næstformand. 
Skoleledelsen, Medarbejderfraværet er på 3,3 % i august og for hele året er vi 4,9 %, og det 
er tættere på gennemsnittet i kommunen på 4,6 % end tidligere. 
Vi er normeret til 106 elever, men vi er i alt 137 elever, og der er kommet 13 nye 
medarbejdere til siden sommerferien og tre der er stoppet. Vi sikrer, at de nye 
medarbejderne bliver sat godt ind i hverdagen gennem mentorer og diverse 
opfølgningssamtaler. Lærings & Trivselsopstarten var god og alle er startet med den første 
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supervision. Det er helt klart en belastning af hverdagen, når flere medarbejdere skal 
trækkes ud af hverdagen og tilgå supervision, og det har ikke været nemt, men vi arbejder 
på at gøre det mere smidigt. 

Afdeling Svallerup.   Der er 68 elever indskrevet på skolen, og der er ansat tre nye 
pædagoger og en ny lærer, derudover en lærer på deltid. Det er altid spændende med 
nye medarbejdere, men særligt i år, hvor der fem på een gang. De har alle en god 
grundforståelse af, hvad behandlingsarbejdet kan indeholde og kan se rundt om 
udfordringerne. 

       Afdeling Svallerup er kommet godt i gang, og alle aktiviteter er velovervejede og godt 
planlagt, så alle elever kender deres opgaver og læring i løbet af dagen. Eleverne har en 
ret varieret skoledag, hvor der både er kreative opgaver, bevægelse, ekskursioner, 
lejrturer og faglig læring af mere almindelig karakter. 

        Samtidigt ruller vi så småt opdeling af eleverne retur til de ”gamle” dage, så vi har 
morgenstund, mere leg på tværs osv. 

         Mange personaler har været med til kommunens bevægelsesdag, og det var med højt 
humør selvom vi ikke gik videre til finalen. 

        En lille film fra de seneste uger blev vist til bestyrelsen. 
Afdeling Kathøj. Skoleåret er startet godt op med god motivation og elever der 
trives.  
Vi er 69 elever fordelt på 9 TEAMS. Sidste år havde vi 8 teams. Vi har lige nu fra 6 til 
10 elever i nogle teams.  
Hvis indskrivningen fortsætter, så må vi oprette et nyt team.  
Vi oplever, at der er mange elever med skolevægering, der bliver indskrevet ret sent i 
skoleforløbet, dvs. 9./10. skoleår. Det er elever med angst og autisme kombineret med 
mislykkede skoleforløb.  
 
Vi er startet op med spisning i Cafeen / valgfag(ridning og digitalisering er populært) / 
svømning og idræt er tilbage til normale tilstande. Det er med at skabe et fællesskab 
på skolen, som vi har savnet.  
 
Klubaftnerne startede igen d. 2/9 og på grund af den lange periode med 
coronarestriktionerne, har vi valgt at holde flere aftner end vi plejer. Så det bliver hver 
14 dag igennem hele vinteren.  
 
Vi har haft det første søsterteam på lejrskole i Jylland. Lejrskole er en værdifuld 
behandlingsaktivitet, hvor personalet kan se eleverne i andre sammenhænge og 
elevgruppen kan blive mere sammentømret.   
 
Som noget nyt har vi oprettet et E-sport tilbud, som bruges i en læring og social 
kontekst ift. samarbejde på et hold og at være afhængig af hinanden.  
Det bliver også brugt til at motivere en del af vores skolevægeringselever til komme i 
skole og opleve et trygt fællesskab.  
 
Socialfag eksternt hold 10  
Holdet er startet med 17 kursister fra 7 forskellige skoler og inklusionscentre, hvor de 
skal lære om basal diagnose forståelse og pædagogiske værktøjer der kan sættes i spil 
i almenskolerne og Inklusionscentre. 
De vil modtage 10 undervisningsgange hen over året. 
 
Socialfag internt hold 3  
Kursisterne består af medarbejdere fra Svallerup, Kathøj og STU. Her vil indholdet 
være rettet mod at få et fælles behandlingssprog der tager udgangspunkt i 
miljøterapien kombineret med at udvikle elevernes selvforståelse. 

Afdeling STU.  
Der er 21 elever, og det giver en godt dynamisk ungdomsmiljø som de unge tydeligvis 
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nyder.  
Der er nyansat to pædagoger og en lærer, og det har styrket vores Stu tilbud, da det 
giver en positiv energi og en styrket pædagogisk indsats at vores Stu vokser.  
Vi har afholdt informationsaften for forældre og pårørende. Flere udtalte efterfølgende, 
at vi har udnyttet rammerne godt, og at de følte sig imødekommet, set og hørt.  
Der var en god snak og alle turde være åbne omkring, hvad der var godt, og hvad der 
var svært 
 
Vi er optaget af at skabe de bedste rammer og forudsætninger for de unge og sikre 
læring, trivsel og udvikling individuelt og for gruppen - samt styrke de unges tryghed 
og evne til at blive en del af et fællesskab.  
 
Vi har i år flere unge som udfordrer sig selv og har tilmeldt sig Kørekort-linjen.  
Der er arrangeret en tur til Malmø hvor formålet er, at udfordre sig selv og se ud over 
Danmarks grænse, almen dannelse i hvordan er vi på tur, samt styrke kontakten og det 
sociale de unge imellem.  

 

2021-044 Høringssvar til budget 2022, orientering 

Kathøj-Svallerup skoles bemærkninger til budgetterne: 

• Vores skole har fået mange elever, og vi værdsætter at mange børn & unge med 
særlige behov i Kalundborg får den undervisning og behandling de har brug for! 

• Vores specialskole er væsentligt billigere pr. elev end gennemsnittet for landet og 
regionen. 

• Hvis forventet elev-antal rammer rigtigt, kan vi i forvejen ansætte/fastholde 
lærere og pædagoger, som er klar når eleverne starter. Samtidig giver det mere 
forudsigelige centrale budgetter. Kan man måske bruge tidligere års elevtal som 
rettesnor og visitere lidt tidligere i ikke-akutte sager? 

• God Inklusion er elever, der trives og har gode muligheder for at opnå deres 
faglige og menneskelige potentiale, der hvor de er. 

2021-045 Tilbagemelding fra bestyrelsesmedlem om skolevægringsundersøgelsen, 

Der er intet ny, så punktet udsættes til næste gang. 

2021-046 Retningslinjer ved magtanvendelser. 

Overordnet set er skolelederen ansvarlig for, at gældende regler og procedurer i 
forbindelse med indberetning overholdes. Samtidig vurderes alle sager med henblik på 
fremtidig forebyggelse.  
Når en konflikt søges bragt til ophør, er medarbejderens opgave 

• at være rolig og træde i karakter, 

• vise overblik,  

• vise omsorg,  

• undgå at konfliktoptrappe,  

• undgå at bringe følelser i spil  

• med brug af mindst mulig magt. 
 
Skolens politik er derfor, at vi så vidt det er muligt, undgår fysisk magtanvendelse 

medmindre, at der er umiddelbar fare for egen person, andre eller væsentligt hærværk. 

Bestyrelsen blev orienteret om retningslinjerne og tog gennemgangen til efterretning. 

2021-047 Handleplan skolestrategi.  

Efter at de 17 strategier er gennemgået af elever, medarbejdere og forældre er valget 

faldet på følgende temaer.  
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Stort fokus er på: 

1. Bevægelse og udeaktivitet 
2. Praksisorienteret Læring 

Der arbejdes videre med at beskrive indsats, den ønskede effekt og opfølgning. 
Vi vil også se på: 

3. Gode overgange og samarbejde med Dagtilbud 
4. Stabilt fremmøde 
5. Digitale læringsmiljøer og teknologiforståelse 
6. Inklusion og lokale Handlemuligheder 
7. Høj faglig kvalitet 
8. Elevinddragelse 

Punktet tages op på næste møde. 
2021-048 Om Hjemmesiden (SFO og Skolebestyrelsen) 

Åbningstiden er fra kl. 6.15 til kl. 16.30, dog undtagen fredag, hvor åbningstiden er til kl. 
15.00.  
Åbent på Svallerup skole i uge 7, 42, 26, 27 og 31. 
I de 3 uger i sommerferien (uge 28, 29 og 30) indgår vi i et samarbejde med Sigrid Undset. 
Indeklemte dage, såsom de 3 dage i påsken, mellem jul og nytår, Kr. Himmelfart indgår vi 
også i et samarbejde med Sigrid Undset. 
Medio september bliver oplysningerne om SFO og tilmeldingslink lagt på hjemmesiden. 
Punktet tages op næste gang. 

2021-049 Nye mødedatoer for 2021/22, 
26. oktober (KAT), 14. december (STU), 1. februar (SVAL), 22. marts (SVAL) og 17. maj 
(SVAL) 

2020-050  Eventuelt, punkter til næste gang: 
• Skolebestyrelsesvalg, evt forskudte valg 
• Evaluering af SFO-ordning 
• Bestyrelsen lægges ind med billeder på hjemmesiden 
• Kostpolitik 
• Opfølgning på Skolestrategifokusområderne 

   
 


